



Customs Notice No. (10/2025)

Regarding the Flexible Implementation of the Integrated Customs Tariff at the 12-Digit Level

إعلان جمركي رقم (2025/10) بشأن التطبيق المرن للتعرفة الجمركية المتكاملة على مستوى 12 رقم

In a step aimed at facilitating your customs procedures and facilitating business within the Gulf Cooperation Council (GCC) countries region, we are pleased to inform you of the commencement of the flexible implementation of the Integrated Customs Tariff at the 12-Digit Level, while continuing to operate under the current system (8-Digit Level). This implementation comes in line with the GCCwide mandate, following similar global practices, and aims to enhance harmonization across the region.

في خطوة تهدف إلى تسهيل إجراءاتكم الجمركية وتيسير أعمالكم التجارية في نطاق دول مجلس التعاون الخليجي، يسرنا إعلامكم ببدء التطبيق المرن للتعرفة الجمركية المتكاملة على مستوى 12 رقم مع استمرار العمل بالنظام الحالي (8 أرقام)، وذلك تماشياً مع التوجه العام على مستوى دول الخليج، بهدف تعزيز التناغم وتوحيد الإجراءات في المنطقة.

To mitigate risks and minimize disruption, the implementation aims to adopt a phased approach, with customers to be given a 6 months' notice period to prepare for the transition, including adapting to the new classification structure and aligning their internal processes. The first phase aims to focus on customs operations conducted under all types of customs declarations whose final destination is a GCC country.

وانطلاقاً من حرصنا على تقديم تجربة ميسرة وفعالة، سيتم تطبيق التعرفة الجمركية المتكاملة بشكل تدريجي ومنسق، مع فترة تطبيق مرنة تمتد لـ 6 أشهر، تمكنكم من التكيف بكل سهولة ويسر على هيكل التصنيف الجديد، وإجراء التعديلات اللازمة في أنظمتكم الداخلية بكل راحة وثقة، حيث تستهدف المرحلة الأولى العمليات الجمركية التي تتم بموجب جميع أنواع البيانات الجمركية التي يكون مقصدها النهائي إحدى دول مجلس التعاون لدول الخليج العربية.

This phased approach ensures ample time for preparation and system readiness. Our priority is to ensure that this transition is smooth, seamless, and causes minimal disruption for all stakeholders, including logistics partners, customs brokers, traders, and customers.

وهذا النهج التدريجي يضمن وقتأ كافيأ للجاهزية من الناحية التنظيمية والتقنية، ويعكس حرصنا على أن يكون الانتقال سلساً ومنتظماً دون أي تأثيرات على منظومة سلاسل الامداد أو تعطيلات على جميع الأطراف المعنية، بما في ذلك شركائنا من مزودي الخدمات اللوجستية، المخلصين الجمركيين، التجار والمستثمرين وعملائنا الكرام.





We will also provide services and facilities for companies and individuals in the 12-Digit Level goods classification process through the Dubai **Customs and Dubai Trade websites including:**

- Goods Classification Request Service: Request updated customs tariff items for new applications.
- Customs opinion request service: Reclassification of goods from 8-digit to 12-digit level.
- Self-service via AL Munasiq app.
- Correlation table for linking the customs tariff (8digit) and the integrated customs tariff (12-digit).
- Table for the integrated customs tariff.

To support this transition and in an effort to prepare your systems and align with the flexible and adaptive application updates, we aim to provide intensive awareness and organize educational workshops. These sessions will provide detailed guidance, answer your queries, and equip you with the knowledge required to align your systems effectively.

We would also like to emphasize the readiness of our specialized team to provide continuous support and the necessary facilities to answer your enquiries on 8001886, and meet your needs around the clock.

We are with you every step of the way, and we always look forward to serving you.

> Dr. Abdulla Busenad **Director General**

كما أن خدماتنا الجمركية والتسهيلات المقدمة في عملية تصنيف البضائع على مستوى 12 رقم متاحة من خلال قنوات طلب الخدمة التالية:

- خدمة طلب تصنيف البضائع: طلب بنود التعرفة الجمركية المستحدثة وذلك عن الطلبات الجديدة.
- خدمة طلب رأى جمركي: خدمة إعادة تصنيف البضائع من مستوى 8 أرقام إلى مستوى 12 رقم.
 - الخدمة الذاتية عبر تطبيق المنسق.
- جدول الربط بين التعرفة الجمركية (8 أرقام) والتعرفة الجمركية المتكاملة (12 رقم).
 - حدول التعرفة الحمركية المتكاملة.

وسعيا منا لتعزيز المامكم الكامل بالتعرفة الجمركية المتكاملة، سيتم تنظيم ورش عمل توعوية وتثقيفية بشكل مكثف تغطى كافة التفاصيل المتعلقة بالتعرفة الجمركية المتكاملة، وتجيب عن كافة استفساراتكم، وتزودكم بالمعرفة اللازمة لتهيئة أنظمتكم بكفاءة مع التعرفة الحمركية المتكاملة الحديد.

ونود التأكيد على جاهزية فريقنا المختص بتقديم الدعم المستمر والتسهيلات اللازمة للإجابة عن استفساراتكم وتلبية احتياجاتكم من خلال 8001886 على مدار الساعة.

نحن معكم خطوة بخطوة، ونتطلع دوماً لخدمتكم.

د. عبدالله بوسناد المدير العام

صدر بتاریخ: 2025/07/23

Issued on: 23/07/2025